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Bestyrelsesmøde i Gilbjerg Børnehuse 9. maj 2022 

kl. 17-19 
 
 

Mødenavn og dato 

Deltagere Christian Jørgensen (forældre, formand), Bjørn Rasmussen (forældre, 
næstformand), Maria Herse-Lyngsø (forældre), Ditte Hagel Hesselbæk 

(forældre), Mia Juul Weidemann (forældre), Sebastian Bjørn Banck (forældre), 
Trine Fruergaard Fog (forældre), Liv Forslund Christensen (medarbejder), Paw 
Sort Uldum (medarbejder), Thomas Mikkelsen (dagtilbudsleder) 
 
Desuden inviteres som gæster: 
Bettina Brügmann Østergaard (DPL) 

Malene Brasgaard da Roza (DPL) 
Frida Lyngsborg (DPL) 

Katrine Maria Klug (dagtilbudsleder Tingbakken Børnehuse) 
 

Referent Thomas Mikkelsen 

Fraværende Trine Fruergaard Fog, Ditte Hagel Hesselbæk, Sebastian Bjørn Banck, Paw Sort 

Uldum, Frida Lyngsborg 

 
 
 
 
 

Punkt Dagsorden og referat 

1 Godkendelse af dagsorden 
 
17.00 – 17.03 

Ref Christine Marie Franck har netop inden mødet i dag meddelt, at hun ønsker at 
trække sig fra bestyrelsen. Trine er dermed trådt ind i bestyrelsen igen. 

 
Punkt 5 udskudt til næste gang 
Punkt om personalesituation tilføjet. 
Signe Kondo, ny dagtilbudsleder fra Annisse Naturbørnehus, inviteres af 

bestyrelsen til at deltage 5. september som led i hendes introplan. 
 

2 Godkendelse af referat fra 2. februar: Link 
 
17.03 – 17.05 

Ref Godkendt. 
 

3 Orientering om økonomi og børnetal 
Vi gik ind i 2022 med et akkumuleret merforbrug på lige godt 900.000. Dette 
forventes i 2022 reduceret til ca. 500.000, hvilket bringer os indenfor de 3%, vi 

har ret til at overføre uden særlig begrundelse. Denne tilpasning er som tidligere 
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fortalt mulig uden justering i normeringen, og vi følger årets økonomi 
planmæssigt.  

 
Thomas giver på mødet desuden aktuelt overblik over det forventede børnetal for 
2022. 

 
17.05 – 17.15 

Ref Børnetallet er stabilt, fordi der er mange, der har pasningsbehov i Gilleleje. 
Der er et tocifret antal vuggestuebørn, som ikke kan få ønsket om plads i Gilleleje 
opfyldt. Der begynder også at komme en del børnehavebørn, der ikke kan få 
plads i Gilleleje. 

 
Orientering taget til efterretning. 
 

4 Orientering om personalesituationen 

 Det er pt. svært at rekruttere pædagoger, og pt. har vi to ubesatte stillinger, efter 

at vi har besat en pædagogstilling med en dygtig pædagogmedhjælper, hvis 

uddannelse vi på sigt vil betale. 
 
Vi forestiller os at lave videoer til kommende rekrutteringsproces. Bestyrelsen og 
deres børn må meget gerne bidrage her. 
 

5 Præsentation af udviklingsplan 
Ledelsen præsenterer Gilbjerg Børnehuses udviklingsplan. Udviklingsplanen er et 
dynamisk, strategisk redskab for ledelsen til at sikre overblik og sammenhæng i 
det udviklingsfokus, vi har. 
  
Planen vedlægges ved udsendelsen af dagsordenen. 

 
17.15 – 17.25 

Ref Bestyrelsen udtrykte glæde ved at se planen, hvor der er sat fokus på vigtige 
områder som børnesyn, udsatte børn og sprogindsatser. 
 

6 Visionsproces – hvad vil vi gerne med bestyrelsesarbejdet 
Vi tager hul på processen om, hvilken retning vi gerne vil med bestyrelsens 
arbejde. Inden mødes bedes I alle have overvejet: 

- Hvad gør vi allerede i forældrebestyrelsen, som vi gerne fortsat vil 
prioritere? 

- Er der noget, vi ikke bruger så meget tid på, som I tænker er vigtigt for 

jer? 
- Er der nogen kompetence, I har hver især, som I evt. kan tilbyde at sætte 

i spil i bestyrelsesarbejdet? 
 
17.25 – 18.10 

Ref Udsættes til næste gang. 
 

7 Beslutning: Genindførsel af husråd – hvorfor og hvordan? 
På sidste møde blev det aftalt, at vi skulle have en drøftelse af, om vi evt. skal 
genindføre vores husråd. 

Derfor skal vi have en drøftelse af: 

Hvis vi genindfører husrådet, hvad er så formålet med dette? 
- Hvilke opgaver har husrådet? 
- Hvordan er samarbejdsfladerne imellem bestyrtelse og husråd? 
- Hvilke forventninger til ledelsen er der i forhold til husråd? 

Desuden skal vi overveje, hvordan vi sikrer, at det fortsat er muligt at rekruttere 
forældre til bestyrelsen, såfremt vi indfører husråd. 
 

18.10 – 18.25 

Ref Bestyrelsen drøftede behovet. Det er ikke bestyrelsens oplevelse, at der er et 
generelt behov for husråd, så disse genindføres ikke i første omgang. Ledelsen 
opfordres til at invitere forældre til at deltage og bidrage til arrangementer lokalt i 
husene. Deltagelse og lokalt initiativ og engagement drøftes også på 

forældremøderne i husene til september. 
 



 

 
3/3 

8 Videre dialog med udvalget vedr. kapacitet og placering af legestuen 
Den nye befolkningsprognose er kommet, og på udvalgsmødet i maj kommer et 

punkt om kapacitet i dagtilbud. Befolkningsprognosen har været på 
økonomiudvalgsmøde og er allerede omtalt i pressen. Der er ved at blive lavet en 
ny kapacitetsanalyse for dagtilbud på baggrund af den nye befolkningsprognose. 

Denne vil blive bilag til udvalgsmødet i maj. 
 
Bestyrelsen drøfter, hvordan deres dialog skal ske op til dette. 
 
18.25 – 19.00 

Ref Forældrebestyrelsen afventer dagsordenen for kapacitetspunktet på udvalgsmødet 

24. maj, så de kan vurdere administrations indstilling til punktet. 
 
Derefter koordineres på mail, om og hvordan der skal laves en henvendelse til 
udvalget. Fokus her kunne bl.a. blive på pavillon til legestuen i Langdraget (6 
ekstra børnehavepladser) – samt et fokus på det længere perspektiv, hvor der 
skal ske noget mere. 
 

Der kan også blive tale om et indlæg i pressen. 
 

Evt. Nyt logo præsenteret. Forældrebestyrelsen udtrykte begejstring for dette. 
 
Hjemmeside bør prioriteres af hensyn til både nye ansøgere og i 

rekrutteringsøjemed. Døde links skal ryddes op og beskrivelse af husene skal 
laves. Thomas lovede, at dette gøres inden næste bestyrelsesmøde. 
 

 
 


